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VLASTITA ODGOVORNOST

Nedavno sam pogledao televizijski izvještaj o poplavama 
koje su ugrozile stanovnike jednog velikog područja. 
Kada su ga upitali za komentar nastale situacije, jedan je 

žitelj toga kraja izjavio da su to samo posljedice onoga što su 
ljudi sami učinili. Prema njegovim riječima, zbog svoje pohlepne 
želje da maksimalno iskoriste prirodne resurse i povećaju svoju 
zaradu, zatvorili su okolne pritoke i kanale, čime su smanjili 
propusnost tokova i tako narušili sigurnost ljudskih života i 
njihove imovine. 
Dok sam slušao odgovor ovog čovjeka u trenutku sam se 
prisjetio biblijskog stiha: ‘’Nebo je nebo Božje, a zemlju je dao 
sinovima čovječjim.’’ Ps. 115:16
Bibliju smatram istinskom porukom od 
Boga pa stoga vjerujem da nas ona uči o 
stvarnostima koje čovjek sam ne može 
dokučiti. Za nas ljude duhovno područje 
života obavijeno je mistikom jer živimo po 
svojim ograničenim tjelesnim osjetilima. 
Iako je ljudska inteligencija zaista 
jedinstvena, ne možemo sami spoznati duhovne stvarnosti. Bog 
svoju Riječ naziva Pravom istinom jer nam ona otkriva nevidljivu 
stvarnost koja utječe na živote svih nas. Iz onoga što je nama 
nevidljivo formiraju se okolnosti života koje zatim osjetimo ‘’na 
svojoj koži’’, kao blagoslov ili prokletstvo.
I ova trenutna pandemijska kriza kroz koju prolazimo ima negdje 
svoje izvorište. Ljudi se pitaju što se događa i čijom krivicom 
je nastao taj mali opaki virus koji nas danas toliko gnjavi i 
ograničava naše živote. Mediji koji žive od senzacija i skandala 
žele privući pozornost svoje publike i stvaraju intrigantne teorije 
zavjere. Informacije koje se kreiraju na takav način usmjeravaju 
ljudski pogled u potpuno krivom smjeru. Ne smijemo zaboraviti 
da je Zemlja dugo pod upravom čovjeka i sve više je potvrda 

da ravnoteža prirodnih odnosa na našem 
planetu nikad nije bila toliko narušena. 
Ipak, čovjeku nikad dosta: ne odustaje od 
svoje ludosti, i ljudska pohlepa i dalje krči 
sve pred sobom. 

Osnovni problem u svijetu uvijek su bila loša ljudska djela i  
čovjekovo negativno djelovanje; nitko drugi nije nam kriv. Ali 
kakva je reakcija većeg dijela čovječanstva: prelaženje preko 
problema, ili drugačije rečeno: odbijanje odgovornosti. Unatoč 

  DOBRI LJUDI
globalnom napretku, osnovne vrijednosti 
ljudskih odnosa nikad nisu bile toliko 
iskrivljene, i cijelo društvo snosi posljedice. 
Biblija najavljuje Božji pravedni sud i 
događaje koji će na samom kraju vremena 
zaprepastiti cijeli svijet, no mnogi odbijaju 
takav rasplet i dalje nastavljaju nekim svojim putem pozivajući 
se na pravo svoje slobodne volje. Svaki pojedinac, dakako, ima 
svoju slobodu, ali zbog života u društvu formira se kolektivna 
odgovornost i posljedice loših odluka pogađaju nas globalno. 
Smjer kojim se kreće jedna generacija određuje ishodište za 
generacije koje slijede. Zato je potrebno zaustaviti ‘’vlak smrti’’ i 
dići svoj glas za Istinu. 

Isus je došao pozvati čovječanstvo na obraćenje, 
a to je put koji nije svojstven čovjeku. Rekao je 
da samo oni koji prihvate u Njemu utjelovljenu 
istinu mogu naći put do Boga i svoje ostvarenje. 
Mnogima smeta ovakva isključivost i zato nastoje 
okupirati svoje misli ‘’lakšim temama’’. Ljudi koji 
kritiziraju vjeru većinom ističu svoju sumnju u 

postojanje Boga zbog prisutnosti patnje koju vidimo u svijetu. 
Usmjereni nevjerom svojih srca poriču Božje postojanje i to 
koriste kao glavni argument da nastave ići svojim putem. 
U njihovom konceptu odgovornosti nema mjesta za loše 
posljedice vlastitih djela. Ima i onih koji tvrde da ne vjeruju, ali 
se otvoreno bune, psuju i optužuju Boga zbog loših okolnosti u 
kojima se svijet nalazi.   
Osnova biblijske poruke je da Bog nije surovi vladar, On voli ljude 
i želi im pomoći, ali isto tako se naglašava odgovornost čovjeka 
zbog njegove slobodne volje. Nismo stvoreni i programirani kao 
roboti i stoga imamo odgovornost za svoje odluke i djela. Čovjek 
ima pravo upravljati svojim životom, ali mora, također, imati na 
umu da se razlikuju posljedice dobre ili loše uprave. Onaj kome 
je dano da nečime upravlja mora biti spreman podnijeti račun. 
To je odgovornost od koje je ljudski rod tako 
često bježao i očito je da još uvijek većinom 
bježi. Od samog početka svoga postojanja 
čovjek je želio prebaciti odgovornost na 
nekog drugog. Kada je Adam jeo sa zabranjenog stabla u 
Edenskom vrtu njegovo opravdanje je bilo da mu je žena dala 
plod, a on ga je samo pojeo. Priroda ljudskog srca još uvijek je 
takva, a to se često može vidjeti svuda oko nas.
Najčešće smo skloni izbjegavati svoju odgovornost, a rijetko se 
može čuti da netko priznaje svoju krivnju i počinjenu grešku. Isus 
poziva na drugačiji put: priznati svoj grijeh i živjeti za Boga. Isus 
je dokaz Božje dobrote i Njegov poziv u život je vjerodostojan. 
Potvrđen je Njegovom smrću i uskrsnućem od mrtvih. Iako svi 
dijelimo stvarnosti i okolnosti ovoga svijeta, oni koji vjeruju u 
Isusa Krista imaju Savez s Bogom, obećanje zaštite i utočišta u 
Božjoj blizini.

ISUSE, VJERUJEM DA SI DAO SVOJ ŽIVOT ZA MENE. OPROSTI 
MI MOJ GRIJEH. TEBI PREDAJEM SVOJ ŽIVOT, DA BUDEŠ MOJ 
SPASITELJ. HVALA TI!

AUTOR: Robert Starčić, Zagreb

Nebo je nebo Božje, a zemlju je dao sinovima čovječjim. 
Psalam 115:16
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SLIJEP ILI VIDIM? 
AUTOR: pastor Damir Šićko Alić, Zagreb

‘‘Ne brinite se tjeskobno ni za što, nego u svemu  molitvom i prošnjom, 
sa zahvaljivanjem, obznanite svoje molbe Bogu. I mir Božji koji vlada 

nad svakom misli, zaštitit će vaša srca i vaše misli u Kristu Isusu. Uostalom, 
braćo, što god je istinito, što god je plemenito, što god je pravedno, što god 
je čisto, što god ljubazno, što god je hvalevrijedno; je li što krepost, je li što 
na dobru glasu, razmišljajte o tome!’’ Filipljanima 4:6-8
 
 NE BRINITE SE

Jesi li vjernik? Ako jesi, tada se drži Božje riječi. Život je pun prilika 
za tjeskobno brinuti se. U ovakvim okolnostima, i oni koji nisu skloni 

tome mogu pasti u pretjeranu zabrinutost. To nije dobro. Mi trebamo biti 
odgovorni ali ne i pretjerano zabrinuti. Posebno ne o stvarima na koje ne 
možemo utjecati. No u svako vrijeme mi znamo da je Bog vjeran, da je rekao: 
‘‘Sigurno te neću ostaviti.’’ Dakle, Bog je s tobom.
U svojim mislima drži se onoga što je Bogu drago. Drži se Božjih obećanja.
Moli i vjeruj Bogu. On je dobar i mi stojimo u ”sjeni Svemogućega”.

U jednom razgovoru s nekim pobožnim ljudima Isus im 
kaže: “Da ste slijepi, ne biste imali grijeha. No vi govorite: 
‘Vidimo’ pa grijeh vaš ostaje.” (Ivan 9:41)

Isus koristi izraz slijepi jer je u ovaj razgovor bio uključen jedan 
slijepi čovjek kojeg je Isus iscijelio. Inače, umjesto riječi slijepi, tu 
bi se mogle upotrijebiti i riječi “znate ili ne znate”. Ovi pobožni 
farizeji su poznavali Bibliju i neke vjerske, pobožne stvari i 
govorili su: “Naše su oči otvorene, naš um je prosvijetljen i mi 
prepoznajemo ono što je od Boga.” No, na žalost, oni nisu 
prepoznali ni Ivana Krstitelja ni Isusa kao one koji donose ono 
što je punina Božje volje. Zbog toga Pismo kaže: “Ali farizeji i 
zakonoznanci spriječiše ono što je Bog želio učiniti s njima jer ne 
htjedoše da ih Ivan krsti.” Znaš li da ljudi (ti ili ja) mogu spriječiti 
Božje djelo u svom životu?
Farizeji i zakonoznanci su jako dobro poznavali Bibliju. Bili su 
od malih nogu poučavani i uključeni u pobožne rituale, vjerske 
stvari. Njihova glava je bila puna znanja, a srce ponosno zbog 
toga i upravo to ih je spriječilo da prepoznaju Isusa i da uđu u 
puninu Božju.
Ponekad ono što znamo postane prepreka za ono što trebamo 
naučiti. Ono što imamo postane razlog da ne primimo ono što 
trebamo primiti.
Nažalost, postoje mnogi ljudi koji zbog toga što misle da nešto 
znaju, ne uđu u veću spoznaju. Zbog toga što misle da nešto 
imaju, ne primaju ono što je ključno. Pri tome mislim na spasenje, 
na veću spoznaju, veće pomazanje ili više duhovnih darova.
Posebno mi je žao ljudi koji ostaju izvan sigurnosti spasenja, u 
nadi, umjesto da uđu u vjeru, jer čvrsta vjera je ključ za spasenje. 
No njihova religija ih uči da ne možemo imati sigurnost i tako ih 

drži izvan Kraljevstva Božjeg. To se dogodilo i u Isusovo vrijeme 
i zato on kori religiozne učitelje svog vremena kada im kaže: “Ali 
jao vama, knjižnici i farizeji! Licemjeri! Jer zaključavate kraljevstvo 
nebesko pred ljudima; ta vi ne ulazite niti onima koji ulaze dopuštate 
ući.” (Matej 23:13)
Ljudi kojima Gospodin govori su govorili: “Mi znamo, mi vidimo, 
mi imamo i u ovomu trebate ostati.” Kroz svoje učenje i utjecaj oni 
su spriječili mnoge da uđu u Kraljevstvo. Isto se događa i danas. 
Religiozne vođe i učitelji tradicionalnih religija, neprihvaćanjem 
Isusovog nauka i naučavanjem svoga, koji je mješavina ljudskog 
i Isusovog, zatvaraju vrata Kraljevstva. I to zbog toga što su iz 
Isusovog nauka izbacili najvažnije. Zbog toga mnogi ljudi koji su 
vjernici nemaju svjedočanstvo Duha o tomu da su djeca Božja i 
da su spašeni. Zbog toga nikada nisu ušli u vjeru i ostaju u nadi. 
To je žalosno.
Molim te odbaci ljudski nauk i prihvati Isusov nauk.

Damir Šićko Alić, RAZMIŠLJAM, DAKLE POSTOJIM
Kršćanstvo je jednostavno. Trebale 
su proći stotine godina da bi ga ljudi 
počeli komplicirati. Tada su počela 
duhovna i tjelesna lutanja čovjeka. 
Autor na živ način pojašnjava osnove 
kršćanstva, te potkrijepljuje svoje 
tvrdnje biblijskim učenjima.

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  

e-mail: info@okknjizara.com 
tel. 01/6159-068

PREPORUČAMO
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JE LI NORMALNO BOJATI SE? 
AUTORICA: Olivera Mandić, Zagreb

Čudno pitanje za one koji vjeruju u Isusa Krista, a možda i nije?
Smatrala sam da ako postoji osoba koja je doista neustrašiva 

i ima ratnički duh, koja se u životu hvatala ukoštac s istinskim 
krizama i teškoćama, borila se kao lavica, onda sam to ja. Mrzim 
neprijatelja naših duša, mrzim bolest i mrzim sve što sotona 
pokušava učiniti Božjoj djeci.
Tijekom života grabila sam za Božjim kraljevstvom, htjela sam 
sve što Bog ima za mene i za druge, da im ja to mogu dati. Nisam 
uvijek bila spremna mijenjati se kako bih bila posuda koja može 
primiti sve to od Boga, …. ali to je jedna druga priča.
Prije šest godina otišla sam na savjetovanje i oslobođenje od 
svih prošlih stvari s kojima je trebalo prekinuti, osloboditi ih se i 
riješiti. I doista mi je to pomoglo. I zaista sam slobodna, jer ‘‘Onaj 
koga Sin oslobodi, taj je stvarno slobodan“.
Prije tri mjeseca tvrtka u kojoj radim odlučila je da svi prelazimo 
na rad od kuće. Posao nam je vezan isključivo za telefon i 
Internet te je bilo potpuno svejedno gdje radimo. Nije mi bilo 
jednostavno biti samoj kod kuće, između četiri bijela zida, jer 
volim ljude i društvo, a živim sama. Tako je ispalo da po cijeli 
dan radim sama i navečer sam opet sama. Ali dobro, nije to kraj 
svijeta.
I onda tog jutra, te nedjelje, začuo se tutanj i sve se počelo tresti. 
Otvorila sam oči i vidjela kako dovratak ispada, kako stvari skaču 
i sve se trese. Samo sam počela vikati: ‘‘Isuse, Isuse, Isuse!“ Skočila 
sam, obukla kućni ogrtač, papuče, zgrabila torbu, naočale, Bibliju 
i izletjela van. A vani? Snijeg je lagano lepršao, sve je bilo sivo, 
ledeno. Dan ranije bilo je +25 stupnjeva. E, to je već izgledalo 
kao kraj svijeta.
Vani su već bili susjedi, malo smo popričali, počeli se smrzavati i 
vratili se u kuću. I onda se opet dogodilo isto. Nisam čekala treći 
puta. Obukla sam se, spremila osnovne stvari, zgrabila deku, 
novac, putovnicu, jaknu, te sjela u auto i grijala se. Treći potres 
nisam osjetila, jer je auto bio na mjestu i sam se pomalo tresao 
od rada motora. Nakon sat vremena vratila sam se u kuću. 
Zvala sam sina odmah nakon prvog potresa; i on i snaha su 
bili potreseni. Nakon trećeg potresa došli su k meni. Nisam se 
usudila oprati se ni otići u kupaonicu. No kad su oni došli, imala 
sam neku sigurnost pa sam se istuširala. Proveli smo dan dosta 
zbunjeni, igrajući jednu društvenu igru. Kad je došla večer i oni 
se spremili da odu, bila sam u panici. Molila sam ih da ostanu, 
a oni su mene zvali k sebi, no odlučili smo se ipak rastati. Drugi 
dan je bio radni dan za sve nas.
Te sam večeri sjela obučena, uzela deku i legla na kauč u 
dnevnom boravku. Zatim sam se upitala što ja to radim. Pa kome 
ja vjerujem? Skinula sam se u pidžamu i otišla spavati. Zaspala 
sam od živčane iscrpljenosti, iako sam, kao i svake večeri, 
predala svoj duh, dušu i tijelo Isusu u ruke. Milošću Božjom tako 
sam tvrdo spavala da nisam osjetila ponovni potres te noći kao 
ni sljedećih. 

Ti što prebivaš pod zaštitom Višnjega, što počivaš u 
sjeni Svemogućega, reci Gospodinu: ‘‘Zaklone moj! 
Utvrdo moja! Bože moj u koga se uzdam!’’ 

Biblija, Psalam 91:1,2

Drugi dan sam radila od kuće. Kad se zatreslo, bacila sam slušalice 
s glave i izletjela van. Navečer sam opet bila u panici. Shvatila 
sam da sve radim u neprestanoj žurbi i da sjedim čekajući kad ću 
opet izletjeti van. Svaki dan i svaki trenutak sam sve predavala 
Bogu. Izgovarala sam Riječ Božju, obećanja koja mi je dao u 
Bibliji. Svjesna sam toga da je kuća u kojoj živim iznimno čvrsta, 
stara svega 16 godina i da se ništa neće dogoditi. Osim toga, 
znam da moje vrijeme za odlazak Gospodinu još nije došlo, a ja 
sam svoj život ionako predala u Božje ruke i zato za mene nema 
sudbine. Moja sudbina je Bog.
A opet – umirala sam od straha. To je bio nerealan strah i bila sam 
toga svjesna, ali nisam si mogla pomoći. Osjećaj straha se malo 
smanjio zbog glasnog proklamiranja Božje Riječi, izgovarala sam 
tko je On u mom životu i slavila sam Boga. Ali strah je još bio tu…
Naučila sam da ako nešto ne ide, onda ne ide. Sama nisam mogla 
pa sam zatražila pomoć. Javila sam se svojoj najboljoj prijateljici 
koja živi u Mariboru. Objasnila sam joj situaciju i zamolila ju da 
ona i suprug mole za mene. Odmah mi je poslala poveznicu 
jedne svoje poznanice koja je govorila o Psalmu 91. Psalam 91 je 
obećanje koje mi je Bog dao kad sam imala 23 godine. Svaki dan 
ga glasno izgovaram u svoj život. Ako itko poznaje Psalam 91, 
ja ga poznajem. No odlučila sam čuti što ta sestra ima za reći, a 
Bogu sam rekla: „Ja ne mogu sama riješiti ovaj strah, ali ti možeš. 
Rekao si da vjera dolazi od slušanja i to od slušanja Riječi Božje. 
Evo me.“ I počela sam slušati. A onda sam se nečega sjetila. Kad 
sam bila dijete, Zagreb je zatresao snažan potres, ne sjećam se 
gdje je bio epicentar, ali nije bio blizu Zagreba. Meni je to bio 
prvi potres kojeg pamtim i od straha sam tada doživjela živčani 
slom. Toliko sam jecala, ridala i tresla se da su me morali posebno 
smirivati. Jedina stvar koje sam se u životu nakon toga doista 
bojala bio je potres. To sam čak i izjavila par puta u životu. Sjetila 
sam se toga, pokajala se, prekinula to svojim riječima i nastavila 
slušati propovijed. Te večeri se takav blagoslov spustio na mene 
da je to teško riječima izraziti. Ali ono što znam, je to da se strah 
s mene digao i otišao, i ja sam to fizički osjetila. 
Nakon toga je bilo još manjih potresa, neke sam osjetila, neke 
nisam. Kada dođe potres, strese me. Ali to nije ništa jače nego 
kad se, recimo, spotaknem. Kad osjetite mogućnost da ćete pasti, 
stresete se i instinktivno reagirate. Ali to je normalno, to je sustav 
zaštite koji je u nas ugrađen. I normalno je stresti se u takvim 
situacijama. No nije normalno nastaviti se panično bojati. Taj 
strah je od neprijatelja naših duša koji nas želi držati u ropstvu. 
Strah je ropstvo. I odgovor na pitanje u naslovu je: normalno 
je reagirati prestrašeno, ali nije normalno nastaviti se bojati. 
Stvoreni smo biti drugačiji. Savršeni je na križu krvario i umro da 
se ja ne moram bojati. Ne želim robovati nikome i ničemu osim 
Isusu, jer preskupom sam cijenom plaćena i otkupljena. Samo 
sam u Isusu slobodna, doista slobodna. I ostat ću slobodna.
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MOLITVA ZA ZEMLJU
AUTORICA: Željka Rupčić, Zagreb

Jedna od odgovornosti kršćana pred Bogom je moliti za svoju 
zemlju. U vremenima krize i nevolje, poput ovog sadašnjeg, 
zastupnička je molitva put ka rješenju.

Bog je proroku Ezekielu opisao grešno stanje njegove zemlje, 
pljačku, nasilje, otimačinu, te kako su svećenici i proroci umjesto 
širenja Božje Riječi i pravednosti, iste pogazili. Potom nadodaje: 
‘‘Tražio sam među njima nekoga da podigne zidine i stane na 
proboje preda me u obranu zemlje, da je ne zatrem, i ne nađoh 
nikoga. I zato izlih na njih gnjev svoj, pa ih zatrijeh ognjem svoje 
jarosti; putove im njihove na glavu oborih - riječ je Jahve Gospoda“ 
(Ezekiel 22:30,31).
Neka se ova situacija ne ponovi u naše 
vrijeme u Hrvatskoj! Bog traži nekoga 
tko će u molitvi zastupati našu zemlju 
pred Njim i stati u njezinu obranu, kako 
bi umjesto prokletstva na nju došao 
blagoslov.
“Na zidine tvoje, Jeruzaleme, stražare sam postavio: ni danju ni 
noću ne smiju zašutjeti. O vi koji podsjećate Jahvu, vama nema 
počinka! I ne dajte mu mira dok ne obnovi Jeruzalem, dok ga opet 
slavom na zemlji ne učini” (Izaija 62:6-7).
Prevedeno u našu situaciju, ovaj bi stih glasio: ‘‘Na granice tvoje, 
Hrvatska, molitelje sam postavio: ni danju ni noću ne smiju 
zašutjeti. O vi koji podsjećate Jahvu, ne prestajte moliti! I ne 
dajte mu mira dok ne obnovi Hrvatsku, dok ju ne ispuni svojom 
slavom!“
“Jer ja znam svoje naume koje s vama namjeravam – riječ je 
Jahvina – naume mira, a ne nesreće: da vam dadnem budućnost 
i nadu. Tada ćete me zazivati, dolaziti k meni, moliti mi se, i ja ću 
vas uslišati. Tražit ćete me i naći me jer ćete me tražiti svim srcem 
svojim. I pustit ću da me nađete – riječ je Jahvina. Izmijenit ću udes 
vaš i sabrati vas iz svih naroda i sa svih mjesta kamo vas odagnah – 
riječ je Jahvina“ (Jeremija 29:11-14).
Premda je ova riječ bila dana proroku Jeremiji za Izrael, Bog i za 
našu zemlju ima naume mira, a ne nesreće i želi joj dati budućnost 
i nadu. Potrebno je zazvati Boga i potražiti ga u molitvi, da bi On 
izmijenio udes i pretvorio ga u blagoslov.
“Ako se ponizi moj narod na koji je prizvano Ime moje [a to su danas 
kršćani], pomoli se i potraži lice moje i okani se zlih putova, ja ću ga 
tada uslišati s neba i oprostiti mu grijeh i izliječit ću mu zemlju” (2. 
Ljetopisa 7:14).
Molitva pokajanja i traženje Božjeg lica mijenjaju duhovnu klimu 
i sudbine nacija.
Kad se kralj Ezekija razbolio nasmrt, Bog mu je kroz proroka 
Izaiju rekao: ‘‘‘Uredi kuću svoju, jer ćeš umrijeti, nećeš ozdraviti.’ 
Ezekija se okrenu zidu i ovako se pomoli Jahvi: ‘Ah, Jahve! Sjeti se 
milostivo da sam pred tobom hodio vjerno i poštena srca, i da sam 
činio što je dobro u tvojim očima.’ I Ezekija briznu u gorak plač. 
Izaija još ne bijaše izišao iz središnjeg predvorja kad mu je stigla 
riječ Jahvina: ‘Vrati se i reci Ezekiji, glavaru moga naroda. Ovako 
veli Jahve, Bog tvoga oca Davida: Uslišao sam tvoju molitvu, vidio 
sam tvoje suze. Izliječit ću te; za tri dana uzići ćeš u dom Jahvin. 
Dodat ću tvome vijeku još petnaest godina. Izbavit ću tebe i ovaj 
grad iz ruku asirskoga kralja; zakrilit ću ovaj grad radi sebe i sluge 
svoga Davida’“ (2. Kraljevima 20:1-6).

Kralj Ezekija ponizio se pred Bogom 
zavapivši mu u molitvi i Bog je 
promijenio svoju odluku! Umjesto 
smrti, njega i njegov grad stiglo 
je oslobođenje, život i blagoslov. 
Toliko je čudesno, no ipak istinito, 
da Bog osluškuje ljudske molitve i stavove, te je spreman na 
osnovu njih mijenjati sudbine. Tu privilegiju trebamo koristiti.
U Hrvatskoj, kao i u cijelome svijetu, nagomilao se grijeh i 
nepravda, što je oduvijek navlačilo prokletstvo. Međutim, 
pozovimo se u molitvi na krv Isusa Krista koja je prolivena za 
nepravedne, za grešnike, kako bi umjesto prokletstva došao 
blagoslov. Pozovimo se na Božju milost koju je svijetu iskazao 
kroz Isusa, jer ‘‘Milosrdan i milostiv je Jahve, spor na srdžbu i vrlo 
dobrostiv. Jarostan nije za vječna vremena niti dovijeka plamti 
srdžba njegova. Ne postupa s nama po grijesima našim niti 
nam plaća po našim krivnjama“ (Psalam 103:8-10). Da Bog nije 
milostiv, da postupa po našim grijesima, već bi odavno cijeli 
svijet bio uništen. No, Bog je pokazao svoju milost, poslavši 
svoga sina Isusa da spasi grešan svijet.
“Stoga, prije svega, pozivam na to da se obavljaju prošnje, molitve, 
zastupanja i zahvaljivanje za sve ljude, za kraljeve [premijere 
i predsjednike] i za sve koji su na vlasti, da provodimo miran i 
spokojan život u svoj pobožnosti i čestitosti. Jer to je dobro i ugodno 
pred Spasiteljem našim, Bogom, koji hoće da se svi ljudi spase i 
dođu do spoznaje istine” (2. Timoteju 2:1-4).
U doba pošasti, kakva je trenutna pandemija koronavirusa koju 
prati gospodarska kriza, nužno je da se Božji narod mobilizira 
u molitvi. Međutim, kada nas Bog oslobodi ove suvremene 
pošasti, to oslobođenje neće biti dovoljno, jer većina ljudi u 
Hrvatskoj i na zemlji ne pozna Gospodina i srlja u propast. 
Istim intenzitetom trebamo moliti i da se ljudi obrate i dođu do 
spoznaje Božje ljubavi i istine.
Budimo stražari za Hrvatsku, obraćajmo se Bogu u molitvi i ne 
dajmo mu mira dok nam ne iscijeli i obnovi zemlju, te ju ispuni 
svojim spasenjem i slavom!

Bog traži nekoga tko će 
u molitvi zastupati našu 
zemlju pred Njim i stati 
u njezinu obranu, kako 
bi umjesto prokletstva 
na nju došao blagoslov.

                                 PREPORUČAMO!!!
Kennet E. Hagin - VJERNIKOV AUTORITET - dopunjeno izdanje

U proteklim desetljećima preko milijun 
čitatelja bilo je blagoslovljeno ovom 
klasičnom porukom koja izgrađuje 
vjeru. Svojim jasnim stilom punim 
ilustracija autor koristi Božju Riječ 
kako bi objasnio autoritet koji pripada 
svakom vjerniku. U dopunjeno novo 
izdanje ove poznate uspješnice 
uvršteni su novi sadržaji:
Biografski pregled: „Život i ostavština 
Kennetha E. Hagina“, četiri dodatne 
poruke o autoritetu kojeg vjernici 
imaju zbog svoje pozicije u Kristu, foto 

galerija koja kronološki bilježi život i službu Kennetha E. Hagina.
NARUČI SVOJ PRIMJERAK!

www.okknjizara.com  
e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

Da Bog nije milostiv, da 
postupa po našim grijesima, 
već bi odavno cijeli svijet bio 
uništen. No, Bog je pokazao 
svoju milost, poslavši svoga 
sina da spasi grešan svijet.
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SAMOPRAVEDNOST ILI BOŽJA PRAVEDNOST
Nastojanje postizanja pravednosti na temelju djela podrazumijeva 
uspostavljanje vlastite pravednosti na temelju koje pojedinac staje 
pred Boga kao Njemu jednak. To se naziva samopravednošću. 
Korijen samopravednosti je oholost, a ona je bila glavnim razlogom 
Luciferovog (sotoninog) pada i sveg zla koje je iz toga proizišlo.
Oholost je tempirana bomba koja će kad-tad eksplodirati, 
oslobađajući zlo svuda oko sebe. U oholosti nema pravednosti. 
Zbog toga samopravedan čovjek nije dostojan nebeske nagrade. 
On treba bolju vrstu pravednosti – Božju pravednost, a ta se 
pravednost ne dobiva na temelju djela, već na temelju vjere srca.
“Vjera srca postiže pravednost.”
Vjera posjeduje silu koja je u stanju prostitutku (Magdalena), 
ubojicu (Savao), grešnika (Petar) ili vara licu (Matej carinik) 
preobraziti u svece. Vjera srca oslobađa silu koja ljude čini 
pravednima. Najveća i najvrednija vrsta pravednosti je Božja 
pravednost. Ona se ne dobiva na temelju zasluga. Ona je dar. 
“Mnogo će sigurnije oni koji primaju izobilje milosti i dar 
pravednosti vladati snagom života po jednome – Isusu Kristu” 
(Rim. 5:17).
Čovjek koji djelima nastoji steći pravednost, nije primio dar 
pravednosti. Tko god ne želi prihvatiti Božji dar, prezire taj dar i 
njegovoga Darivatelja.
OPRAVDAN ZNAČI SPAŠEN
Ako je čovjek opravdan pred Bogom, on ima spasenje, tj. ako je 
čovjek spašen, on je opravdan. Tko god nije opravdan, ne može 
ući u Božje kraljevstvo ni uživati u vječnoj Božjoj prisutnosti.
U Djelima apostolskim se nalazi izvještaj o boravku Pavla i Sile 
u tamnici (Djela 16). Dok su molili i slavili Gospodina, Bog je 
poslao zemljotres koji je oslobodio sve zatvorenike. Misleći da su 
zatvorenici pobjegli, čuvar tamnice je htio izvršiti samoubojstvo, 
ali ga je Pavao u tome spriječio povikavši: “Ne čini sebi nikakva 
zla!” Tada je čuvar upitao Pavla i Silu: “‘Gospodo, što mi treba 
činiti da se spasim?’ A oni odgovoriše: ‘Vjeruj u gospodina Isusa, 
pa ćeš se spasiti ti i tvoj dom’” (Dj. 16:29-31).
Obrati pozornost na taj odgovor. Apostoli nisu rekli: “Čini ova 
djela, postani član naše crkve i primi sakramente.” Naprotiv, 
njihov odgovor je glasio: “Vjeruj u gospodina Isusa, pa ćeš se 
spasiti ti i tvoj dom.”
Pripadnost crkvi, obavljanje obreda i vršenje dobrih djela ne 
donose spasenje. Ono se prima kroz vjeru u Isusa Krista.
U razgovoru sa skupinom Židova Pavao je rekao: “Po ovome 
(Isusu) se opravdava svaki koji vjeruje” (Dj. 13:39). Dakle, 
opravdanje ne primaju vršioci ra zličitih djela, već oni koji vjeruju.
Poslanica Rimljanima kaže da Bog “čini očitom svoju pravednost 
u sadašnje vrijeme, dokazuje da je pravedan i da opravdava onoga 
koji vjeruje u Isusa” (Rim. 3:26).
“Dakle: opravdani vjerom u miru smo s Bogom po našem 
gospodinu Isusu Kristu” (Rim. 5:1).
Opravdani smo vjerom, a ne djelima. Vjerom, a ne pripadnošću 
crkvi. Vjerom, a ne crkvenim obredima. Bog opravdava one koji 
vjeruju u Isusa. Po Isusu se opravdava svaki koji vjeruje.
SJETI ME SE
Isus je, umirući na križu, postao metom ljudskih izrugivanja. Jedan 
od razapetih razbojnika pridružio se gomili, dok je drugi stao na 
Njegovu stranu opo mi njući prvog. Obrativši se Isusu, zamolio je: 
“Sjeti me se kada dođeš u svoje kraljevstvo!” Isus je odgovorio: 
“Zaista, kažem ti, danas ćeš sa mnom biti u raju” (Luka 23:39-

43). U svojim posljednjim riječima čovjek je priznao vjeru u Isusa 
kao Kralja i u Kraljevstvo Božje rekavši: “Sjeti me se.” Isus mu je 
odgovorio da će istog dana biti s Njim u raju. Nije mu rekao: “Ako 
učiniš dovoljno dobrih djela i obaviš obrede, bit ćeš sa mnom u 
raju.” Ne, da bi mu mogao obećati život u raju, Isus je trebao samo 
njegovu vjeru.
Zbog svoje vjere u Gospodina taj je zločinac, osuđen na smrt 
zbog počinjenih nedjela, primio opravdanje i nagradu boravka u 
raju. U jednom drugom slučaju Isus je razgovarao s farizejima, 
pripadnicima vodeće sljedbe unutar židovske vjere i s učiteljima 
Zakona (vjeroučiteljima). Tom je prilikom izrekao sedmerostruki 
“jao”. Ti su ljudi po ljudskim standardima bili sveti i pobožni. 
Činili
su mnoga dobra djela, molili i redovito odlazili na bogoslužja, ali 
nisu vjerovali u Isusa. Stoga im je On sam rekao: “Guje i zmijski 
porodi! Kako ćete izbjeći osudu paklenu?” (Mat. 23:33).
Zapazite da na jednoj strani imamo zločinca koji ne poštuje čak 
ni ljudske zakone, a na drugoj ljude koji su “posvećeni Bogu”. 
Zločinac vjeruje u Isusa i kaje se, dok religiozni vođe čine religiozna 
dobra djela, a ne vjeruju u Njega. Prvi prima opravdanje, dok su 
ostali osuđeni.
“Tko vjeruje u njega (Isusa), tomu se ne sudi; a tko ne vjeruje, već 
je osuđen jer nije vjerovao u jedinorođenoga sina Božjega” (Iv. 
3:18).
Vjera u Isusa opravdava.
“A bez vjere nemoguće je ugoditi Bogu” (Hebrejima 11:6).
Nevjera u Isusa donosi osudu.
Djela ne opravdavaju.
Koliko god su ljudi revnovali za Boga, njihova revnost neće mu 
biti ugodna ako je ne budu razvijali s is pravnim razumijevanjem. 
Umjesto da donesu blagoslov, njihova će im djela donijeti osudu. 
Sve što su farizeji činili, činili su zbog toga što su mislili da će time 
ugoditi Bogu. No, samo su na sebe navukli osudu nastojeći mu 
ugoditi djelima umjesto vjerom. Oslanjali su se na zasluge, a ne na
milost.
“Njom (milošću) i dalje štujemo Boga kako mu je ugodno” (Heb.
12:28).
Bog želi da ga štujemo na Njemu ugodan način. “Bez vjere 
nemoguće je ugoditi Bogu” (Heb. 11:6). Kada vjerujemo Bogu, tj. 
onome što On govori i čini, mi mu ugađamo.
Vjera ugađa Bogu.
Vjera spašava (Dj. 13:39).
Vjera opravdava (Rim. 5:1).
‘‘Dakle, kao što je prekršajem jednoga osuđenje došlo na sve 
ljude, tako izvršenjem zapovijedi od jednoga dolazi na sve ljude 
opravdanje koje se sastoji u životu, jer kao što su nepokornošću 
jednoga čovjeka svi postali grešnici, tako će i pokornošću jednoga 
svi postati pravednici.’’ Rim 5:18,19

(Iz knjige ‘‘BITKA ZA PRAVEDNOST’’, Damir Šićko Alić)

Damir Šićko Alić - BITKA ZA PRAVEDNOST
Knjiga objašnjava razliku između 
samopravednosti kroz djela i istinske 
pravednosti po vjeri u Kristovu žrtvu kojom 
dobivamo pravo pristupa Bogu. 

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  

e-mail: info@okknjizara.com 
tel. 01/6159-068



SAVEZ CRKAVA Riječ Života   7

POLITIKA5komentari

Želite li donacijom potpomoći ovaj časopis, svoj prilog možete uplatiti na račun: 
Savez Crkava ‘‘Riječ Života’’, IBAN: HR28 2402 0061 1004 1020 4, poziv na broj: 321

BOG GOVORI, ČUJEŠ LI?
AUTORICA: Tajana Radić, Zagreb
 

Svi napeto iščekuju rujan. Kako će korona djelovati, što će 
se događati s gospodarstvima zemalja? Svijet se trese od 
stresova, pregovara se o novim politikama, preslaguju 

se gospodarstva, tjeskobna neizvjesnost uvlači se u sve pore 
društva. Naša nova - stara Vlada ima pred sobom nimalo 
jednostavan zadatak upravljanja državom i unatoč trenutnoj 
većini neće biti lako, osobito ako nema jasne vizije za izlazak 
iz najveće krize u povijesti. U biblijskim Izrekama piše: “Bez 
vizije narod propada“ (Izreke 29:1). U ovom trenutku radi se 
programiranje različitih strategija za sljedećih sedam do deset 
godina. Odluke koje će se donositi bitno će utjecati na cijelu 
jednu generaciju i zato je od velike važnosti imati vizionarski 
pristup kakav su imali biblijski junaci: Jošua, Abraham, Josip, 
Daniel, Estera i ostali Božji sluge. Ovi su imali viziju za svoj narod, 
a ona je bila plod njihovog osobnog odnosa s Bogom. On im je 
davao upute kako i što točno činiti. Vjerujem da tako može biti i 
za vrijeme ove krize. Nema tog političara niti čovjeka koji može 
predvidjeti što se sve može dogoditi i kako se iz toga izvući. Ova 
kriza može biti put u propast ili put u obnovu naše zemlje. Put u 
propast je osiguran ako se nastavi istim metodama i praksama 
koje su nas godinama držale u ropstvu siromaštva i neuspjeha. 
Josip je od Boga dobio jasnu viziju te izvukao Egipat, kao i svoj 
narod, iz gladi. Bog mu je dao mudrost da upravlja tadašnjim 
gospodarstvom. Nije imao nikakve predispozicije, znanje, 
jedino osoban odnos s Njim. David je kamenom srušio Golijata 
koji je predstavljao veliku vojnu opasnost. Nije imao vojno 
obrazovanje, opremu ili nešto slično, ali je imao osoban odnos s 
Njim. Gideon je s malobrojnom vojskom od tristo vojnika porazio 
nekoliko tisuća neprijateljskih vojnika. Daniel je bio zadužen 
za financije i gospodarstvo u vrijeme najveće krize Babilona i 
njegovog pada. Beskompromisno je slijedio Božje upute koje su 
ga dovele do mjesta rješenja. Mordokaj i Estera su imali veliku 
ulogu u očuvanju sigurnosti svog naroda. Dok su postili i molili, 
Bog im je davao upute koje su ih spasile od pogubljenja. Brojne 
su Božje intervencije u naizgled bezizlaznim situacijama. Bog 
je često koristio mala i beznačajna plemena i ljude s kojima bi 
se ostvarivale nevjerojatne pobjede kako bi pokazao važnost 
prepuštanja stvari u Njegove ruke. To je slika kako Hrvatska koja 
je siromašna i mala, može postati bogata i utjecajna, ako je u 
Njegovim rukama. Bog nas je pozvao da Ga tražimo: ‘’Zazovi me, 
i odazvat ću ti se i objavit ću ti velike i nedokučive tajne o kojima 
ništa ne znaš.’’ (Jeremija 33:3)
Prije početka ove krize, zbog prirode svoga posla, nekoliko sam 
puta imala priliku govoriti na mjestima gdje se donose odluke 

na nacionalnom i na međunarodnom nivou. Tijekom molitve i u 
snovima primala sam misli koje su bile upozorenje za zemlju. Tri 
puta sam imala san i nekoliko puta dojmove koji su se obistinili. 
Jedan san je bio da će platforma koju je predvodio Most dobiti 
jako veliki broj mandata, ali da za svoju ulogu neće biti spremni; 
drugi: da kupujem Agrokorove dionice za kunu jer se rasprodaju, 
i treći: da ostavljamo kukuruzovinu na poljima, a ona nam može 
biti resurs. Sva tri događaja su se nedugo nakon sna i obistinila. 
Nakon prvog sna sam pokušala upozoriti one koji su bili dio 
spomenute platforme da se pripreme jer će ostvariti odličan 
rezultat, ali će se pogubiti ako ne budu spremni. Drugi se san 
obistinio u vremenu od godine dana u kojem je naša najveća 
korporacija doživjela kaos. Moj treći san možda se tek obistinjuje 
jer, dok mi nabavljamo ‘’vjetrenjače’’, naše milijunske mogućnosti 
u korištenju ostataka u poljoprivredi su sve više „otpuhane“. 
Što se tiče dojmova, jedan je bio vezan za teroristički napad u 
Bruxellesu, drugi za odlazak određenih ministara, treći ova kriza 
koja je nastupila i četvrti potres u Zagrebu. Zajedno s kolegama 
putovala sam prema centru Bruxellesa i primijetila kako je vani 
prisutno neuobičajeno malo vojske i policije. Sjećam se da sam 
rekla kolegama kako mislim da se nešto sprema i da to nije 
dobro. Za dva dana se dogodio napad. Jednog ministra sam 
nekoliko puta pokušavala upozoriti da pripazi tko ga savjetuje 
jer će u protivnom brzo ispasti iz igre. To se zaista i dogodilo. Kad 
smo na crkvenom sastanku jednom molili za našu Vladu, imala 
sam dojam kako se remen zateže i ljudi izlaze van. Sljedeći tjedan 
Premijer je smijenio petoricu ministara. Tijekom nekoliko godina 
u misli mi je dolazilo da se trebamo ponašati kao da će sutra 
biti rat, i da moramo biti spremni na krizne situacije. Poplava u 
Gunji osvijestila me koliko smo slabi, ali i taj unutarnji dojam da 
se nešto sprema sve više se počeo ostvarivati. Noć prije potresa 
u Zagrebu, tijekom molitve mi je došla misao da će se brda 
premještati i da će nastati ludilo te da nastavim moliti. Sljedećeg 
jutra dogodio se potres i sve je izgledalo kaotično. Bilo je tu još 
niz situacija kada mi je Gospodin slao svoja upozorenja i upute. 
Vjerujem da nam Bog želi dati i više. Njegova milost je velika, 
samo mnogi uporno odbacuju tu milost i čude se onome što se 
događa u svijetu. Slijede vremena koja mogu biti teža nego što 
to možemo i zamisliti. Možda ova Vlada neće izdržati pritisak koji 
se može dogoditi. Možda cijeli svijet krene nizbrdo. Bez obzira 
što će se događati i kako će se stvari preslagivati, onima koji 
vjeruju Bog jamči sigurnost. On nam želi davati upute, vizije i 
rješenja, samo je pitanje želimo li ih mi čuti. 

‘‘Al’ onima što se u Jahvu uzdaju snaga se obnavlja, 
krila im rastu kao orlovima, trče i ne sustaju, hode i 
ne more se. ‘‘ Biblija, Izaija 40:31
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VIJESTI IZ SVIJETA
KINA 
PRIPREMIO: Tomislav Vidaković, Zagreb

Vijesti iz svijeta ovoga ćemo puta u potpunosti posvetiti 
događajima u Kini, jer ono što se ondje događa 
zavrjeđuje veliku pozornost, tim više što je to jedna 

od najmnogoljudnijih zemalja te ekonomska i vojna velesila. 
Iako se ta država službeno naziva Narodna Republika Kina, 
stvarnu vlast nema narod (preko izabranih predstavnika, jer 
to nije demokracija), nego Komunistička partija, na čelu s 
predsjednikom Xi Jinpingom. Budući da je komunizam ateistička 
ideologija, a u Kini je vrlo stroga diktatura, ondašnji kršćani trpe 
velike progone jer ih se smatra državnim neprijateljima. Zbog 
medijske cenzure i političke propagande vrlo je teško doći do 
informacija o tome što se ondje zaista događa. Ovdje ćemo 
iznijeti samo nekoliko primjera iz zadnjih mjeseci onako kako 
su objavljene na poznatom kršćanskom novinskom portalu 
Christian Broadcasting Network (www1.cbn.com).
Socijalna pomoć je uvjetovana odricanjem od vjere. 
Uslijed pandemije uzrokovane korona virusom i kinesko 
gospodarstvo osjeća teške posljedice, zbog čega siromašnije 
obitelji jedva „spajaju kraj s krajem“. U svojim nastojanjima da 
Kinu učini potpuno ateističkom zemljom u kojoj se obožava samo 
državni vrh i Komunistička partija, kineska vlada već nekoliko 
mjeseci preko lokalnih dužnosnika traži od kršćana koji primaju 
socijalnu pomoć da prestanu ići na bogoslužja i da iz svojih 
domova uklone križeve i druge vjerske simbole te ih zamijene 
portretima kineskih komunističkih vođa (najčešće aktualnog 
predsjednika Xi Jinpinga i revolucionarnog vođe Mao Ce Tunga), 
„jer ih ne financira njihova vjera, nego kineska Komunistička 
partija“. Ponekad je dovoljno da neki predstavnik lokalne vlasti 
samo vidi, npr. križ na ulaznim vratima nečijeg doma, i ta osoba 
ili obitelj automatski ostaje bez socijalne pomoći, što za bolesne 
ljude koji boluju od npr. dijabetesa i moraju redovito primati 
injekcije, praktički znači da su osuđeni na smrt. Ovdje je važno 
naglasiti da se radi o vjernicima koji idu u kršćanske crkve pod 
nadzorom države koje kineska vlast deklarativno tolerira. Odnos 
prema kršćanima koji idu u tajne („podzemne“) crkve (koje ne 
kontrolira država) je još brutalniji i podrazumijeva zatvaranje, 
mučenje, slanje u logore za „preodgoj“ i slično, a sve se češće 
mogu čuti sumnje i svjedočanstva da su vjerski (i politički) 
zatvorenici vjerojatno „izvor“ organa za transplantaciju, po 
kojima je Kina inače poznata.  
Uklanjanje svih vjerskih simbola iz naselja. 
Od početka ove godine kineske vlasti provode aktivnu kampanju 
uklanjanja križeva sa svih javno poznatih (od države priznatih) 
crkvenih zgrada, očito želeći izbrisati svaki trag prisutnosti 
kršćana u toj državi. Isto kao i u slučaju vršenja pritiska na 

pojedince i obitelji, umjesto vjerskih simbola, u crkve postavljaju 
portrete Mao Ce Tunga i Xi Jinpinga i traže da se ondje propagira 
komunistička ideologija.
Prisila na odricanje od vjere.
Prisiljava se kršćanske učitelje u školama na odricanje od 
svoje vjere kako bi svoje učenike mogli ispravno odgajati u 
komunističkom svjetonazoru. Ukoliko se sazna da su pobožni ili 
religiozni, učiteljima se prijeti otkazom, a zbog njih, kao i zbog 
nekih učenika za koje se utvrdi da su „nepopravljivo religiozni“, 
čitavim školama prijeti uskraćivanje financiranja.
Iz povijesti znamo da su sva takva totalitarna društva propala, a 
da se kršćanstvo i dalje nastavilo nezaustavljivo širiti, kao što je 
to Isus i prorekao. Preostaje nam uživati u građanskim i vjerskim 
slobodama koje imamo u svojoj zemlji i mudro ih koristiti za 
napredak najbitnijeg Kraljevstva na svijetu, a za progonjenu 
braću i sestre u Kini moliti da im Bog da snage i mudrosti da 
pobjedonosno prođu kroz progone kojima su izloženi.

dr. David Yonggi Cho - U SLUŽBI NADE VEĆ 50 GODINA
Dr. David Yonggi Cho je pastor 
crkve Yoido Full Gospel Central 
Church u Seulu, Južna Koreja. 
Ova crkva broji više od 730.000 
članova koji su uključeni u više 
od 25.000 kućnih grupa. Dr. Cho 
je poznati međunarodni govornik 
i autor. Napisao je brojne 
bestselere uključujući: The Fourth 
Dimension, Successful Home Cell 
Groups, Solving Life’s Problems 
i 4th Dimensonal Living in a 3 
Dimensional World i druge. Nakon 
više od pola stoljeća pastorskog 

rada u ovoj knjizi dr. Cho jasno i jednostavno, otvoreno i iskreno 
iznosi svoja iskušenja i sumnje, neuspjehe i uspjehe, te kako je 
Duh Sveti bio s njim u svakoj od tih situacija.
Sam je napisao: „Duh Sveti nas već 50 godina osposobljava za 
pomoć potrebitima i pružanje nade onima koji su ju izgubili. 
Osposobio nas je za izgradnju najveće crkve na svijetu, na čast i 
slavu Bogu Ocu, našem Gospodinu Isusu Kristu i blagoslovljenom 
Duhu Svetom.“

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

     PREPORUČAMO!!!
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Bengt Wedemalm - U SLUŽBI NJEGOVA VELIČANSTVA
Ova je knjiga zapis uzbudljivih 
iskustava putujućeg službenika 
koji hrabro i beskompromisno nosi 
poruku pomirenja s Bogom. Njegova 
služba usmjerena je na mjesta koja 
nisu dotaknuta Evanđeljem i prema 
ljudima koji nisu upoznali Isusa 
Krista.  

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: 

info@okknjizara.com 
tel. 01/6159-068

     PREPORUČAMO!!!

BOG JE U KONTROLI
AUTORICA: Katarina Šošić, Zagreb 

Ovo je vrijeme kakvog još nije bilo. Specifično vrijeme u 
kojem iščitavamo znakove vremena opisane u Svetom 
Pismu kao one koji svjedoče o skorom drugom  dolasku 

Isusa Krista. Kako izgleda 2020. godina?
Epidemija corona virusa zahvatila je cijeli 
svijet. Nema apsolutno niti jedne zemlje 
koja je ostala pošteđena. Odjednom su 
zatvorene škole, ugostiteljski objekti, 
tvornice, pa čak i  crkve. Mnogi su preko noći ostali bez posla. 
Strah je zavladao među ljudima. Vlade zemalja snalaze se kako 
znaju da ublaže posljedice ograničenog života, takozvanog 
lockdowna. Uza sve to naš Zagreb je pogodio i potres magnitude 
5,5 po Richteru. Gotovo svakodnevno slušamo ili čitamo o 
manjim ili većim podrhtavanjima tla ovdje ili ondje. Svjedoci 
smo ekstremnih prirodnih katastrofa: velikih oluja, tuče, požara... 
Svijet kakvog poznajemo, način života kakvog poznajemo, 
nestaju pred nama. Ne možemo, a da se ne zapitamo: “Isuse, je li 
tvoj dolazak na samim vratima?”
Mi, koji slijedimo Krista, razumijemo da znaci vremena u kojem 
živimo ukazuju na skori Isusov dolazak, njegov drugi dolazak, pa 
ipak se pitamo: ‘’Zar je zaista to vrijeme pred nama, zar još za 
našega života? Jesmo li generacija koja će imati tu čast da doživi 
posljednja vremena, da doživi progonstvo, žig zvijeri i slavni 
dolazak Sina Čovječjega i Uznesenje?“. Kažem čast, premda 
mnogi strahuju od onoga što će zadesiti svijet i od onoga kroz 
što će morati proći kako bi ostali vjerni do kraja. Svejedno, to je 
tako veličanstveno vrijeme i samo jedna generacija će doživjeti i 
proživjeti silne događaje tog vremena. I ne bojmo se jer nas naš 
Gospodin neće ostaviti i neće zapustiti nego će nam dati snagu 
da ustrajemo do kraja! Što nam je činiti?
U prvom redu paziti na svoje srce, čuvati svoje srce! Da ne 
otvrdne od straha, od tjeskobe, od neizvjesnosti. Bog nas poziva 
na budnost i bdijenje. Bdijenje u postu i molitvi. Budnost da 
ostanemo vjerni Bogu i Božjoj Riječi. Bog nas upozorava da 
ne nasjedamo na đavolske zamke koje sotona postavlja pred 
nas kako bismo odvratili pogled sa Boga, Isusa Krista, našeg 
Spasitelja i tako postali lagani plijen za đavla.
Bog nas poziva da zaštitimo svoj um od sotonskih strijela straha 
i malodušnosti tako što ćemo ispuniti svoje misli Kristovim 
mislima, Riječju Božjom. Više nego ikada trebamo čitati Bibliju, 
više nego ikada moliti, biti blizu Bogu, našem Isusu Kristu! 
Božja Riječ kaže: “Pazite sami na se da vam srca ne otvrdnu od 

razuzdanosti, pijanstva i tjeskobnih briga za život, da vas ne uhvati 
iznenada onaj dan kao zamka, jer će doći na sve stanovnike cijele 
zemlje. Bdijte i molite svaki čas, da biste mogli umaći svemu onomu 
što se ima dogoditi i održati se pred Sinom Čovječjim”. (Luka 21:34)
Tjeskobne brige za život nisu za kršćane, nisu zapravo ni za koga. 
Bog nam daje svoju Riječ da, ako  se oslonimo na njega, ako 
najprije tražimo Kraljevstvo Božje i njegovu  pravednost, On će 
nam nadodati sve što nam je potrebno za život.
Za sve koji ne poznaju Krista i nisu spašeni sada je trenutak da 
se okrenu Gospodinu Isusu Kristu i da ga upoznaju. Da prime 
spasenje i postanu djeca Božja. “A svima koji ga primiše dade vlast 
da postanu djeca Božja”. (Ivan 1:12)
Jer, vremena je malo, istječe ovo vrijeme milosti. Bog strpljivo 
čeka jer ne želi da se itko izgubi. Ipak, na crti ljudske povijesti 
bliži se kraj ove dispenzacije, dispenzacije milosti. Doba u kojem 
Duh Sveti svjedoči u srcima ljudi: Isus Krist je Spasitelj. Pokajte 
se i izmirite s Bogom po jednom, po kojemu se jedinom čovjek 
može spasiti, po Isusu Kristu, Sinu Božjemu. Dolaskom Isusa 
Krista to će razdoblje završiti. Drugi dolazak Isusa Krista, taj 
slavni događaj, kulminacija je ljudske povijesti. Ali taj događaj 
neće imati jednako značenje za sve ljude.
Za spašene, krvlju Kristovom otkupljenu djecu Božju, Crkvu Isusa 
Krista, Gospodinov dolazak znači njihovo uznesenje u nebesku 
slavu!
Za Izrael, konačno otkupljenje Božjeg naroda.
Za narode svijeta koji se  nisu spasili jer su odbacili Spasitelja i 
pruženu ruku milosti, Isus dolazi kao sudac.
Zato, stojmo čvrsto! Božja obećanja su predivna i glase: ‘’Da i 
amen!’’ Stremimo prema nebeskoj domovini jer tamo je bolje, 
tamo je predivno.
“ I opazih kako “Sveti grad” - novi “Jeruzalem” - silazi od Boga s neba, 
opremljen “poput zaručnice koja je nakićena” za svog muža. Tada 
čuh jak glas što dolazi od prijestolja kako viče: “Evo stana Božjeg 
među ljudima! On će stanovati s njima: oni će biti njegov narod, i on 
sam, Bog bit će s njima. On će otrti svaku suzu s njihovih očiju. Smrti 
više neće biti; neće više biti ni tuge, ni jauka, ni boli, jer stari svijet 
prođe.’’ (Otkrivenje 21:2-7)

“Pazite sami na se da vam srca ne otvrdnu od razuzdanosti, 
pijanstva i tjeskobnih briga za život, da vas ne uhvati iznenada 
onaj dan kao zamka, jer će doći na sve stanovnike cijele zemlje. 
Bdijte i molite svaki čas, da biste mogli umaći svemu onomu što 
se ima dogoditi i održati se pred Sinom Čovječjim”. (Luka 21:34)

Ne možemo, a da se 
ne zapitamo: “Isuse, 
je li tvoj dolazak na 
samim vratima?”
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SLAVLJENJE - STIL ŽIVOTA
AUTOR: Vedran Čurila, Varaždin

Svi dobro znamo pjesmu ‘’UZVIŠENO IME GOSPODNJE’’ i 
stihove: ‘’Uzvišen si Ti u zemlji punoj obilja... Uzvišen si ti kad 
se nađem u pustinji... Ti daješ - uzimaš...’’. Od kada je 2005. 

god. objavljena, gotovo da nema crkve u kojoj nije pjevana, 
mogli bismo reći da je postala svojevrsna himna moderne 
kršćanske glazbe. No vjerojatno je manje poznato da okolnosti 
pod kojima je nastala i spjevana ova pjesma nisu toliko slavne 
i veličanstvene. Autori pjesme Matt i Beth Redman napisali su 
ovu pjesmu u trenucima boli i patnje zbog gubitka nerođenog 
djeteta. 

Neki od najpoznatijih Davidovih psalama (Psalam 23, 18, 91) 
napisani su u njegovim najtežim životnim periodima, vremenu 
progonstva i skrivanja po pećinama, u trenucima kada nije bilo 
vidljivo ništa od njegove kraljevske slave koju je trebao imati. A 
tek Job, kakvu je kalvariju i agoniju prošao taj čovjek?! Izgubio 
je sve do čega mu je bilo stalo i za što se je pod ovim nebom 
trudio i borio: djecu, kuću, imanje, a onda ga je na sve to snašla 
neugodna bolest. No unatoč svemu Job je Bogu dao slavu i nije 
sagriješio protiv Boga.
Znamo da je lako radovati se, klicati i slaviti Boga kada je sve oko 
nas i u našem životu super. 
Izazovno je slaviti Boga, klicati i radovati se, zahvaljivati mu kad 
okolnosti i situacije nisu baš najbolje i kada se čini da možda 
nemamo razloga za zahvaljivanje.
Ohrabrujući primjeri spomenutih biblijskih junaka govore da 
slavljenje Boga nije stvar osjećaja i okolnosti, već je stvar izbora, 
stvar je naše odluke. Mi smo ti koji biramo hoćemo li, i želimo 
li slaviti Boga bez obzira na sve: kada nam se da, i kada nam se 
ne da, kada su okolnosti za plakanje i tugovanje, i kada su za 
radovanje i skakanje od sreće. Kada se David skrivao od Šaula 

nije mislio na to kako mu je lijepo boraviti u špilji i da zbog toga 
ide napisati jedan psalam i otpjevati još jednu pjesmu. Još bolji 
je primjer Job. Pogledajmo što je on učinio nakon što su mu 
glasnici javili da je ostao bez sve stoke, služinčadi, imanja i djece: 
“Tad ustade Job, razdrije haljinu na sebi, obrija glavu, pa ničice 
pade na zemlju, pokloni se i reče: ‘Go izađoh iz krila majčina, go 
ću se onamo i vratiti. Jahve dao, Jahve oduzeo! Blagoslovljeno ime 
Jahvino!’’ Job 1:20-21
U prvom dijelu ovog odlomka vidimo duboki izraz štovanja i 
strahopoštovanja pred Bogom i Njegovom veličinom. Stavom 
svog tijela Job je izrazio unutarnji stav cijelog svog bića. U 
nastavku svojim riječima indirektno je slavio Boga time što je 
rekao i priznao da je on samo prolaznik na zemlji i čovjek od 
praha i pepela, a da je Bog onaj koji je u kontroli, koji ima vlast 
nad svim, vlast dati i vlast oduzeti. Na kraju je izravno dao slavu 
imenu Božjemu riječima: “Blagoslovljeno ime Jahvino!”
Božja Riječ kaže da je čovjek koji podlegne u dan nevolje ili 
kušnje slabić. Protekli mjeseci bili su izazovni za sve nas, situacije 
i okolnosti u kojima smo se našli nitko nije očekivao niti se 
pripremao za njih i bilo je lako izgubiti životni kompas i podleći 
kušnjama i očaju. Mogli smo svi plakati, kukati i prigovarati Bogu: 
‘’Zašto ova pandemija, zašto potres, zašto ekonomska kriza?’’ 
Realno gledajući, okolnosti bi nam dale za pravo da kukamo. No 
bez obzira, i kako god bilo, postavlja se pitanje: Želimo li živjeti u 
volji Božjoj? Ako želimo, Bog nas ohrabruje:
“Nije vas zahvatila druga kušnja osim ljudske. Ta vjeran je Bog: neće 
pustiti da budete kušani preko svojih sila, nego će s kušnjom dati i 
ishod da možete izdržati.” 1 Kor. 10:13
“Uvijek se radujte! Bez prestanka se molite! U svemu zahvaljujte! Jer 
to je za vas volja Božja u Kristu Isusu.” 1 Solunjanima 5:16-18
“Zbog toga se radujte, makar se sada možda trebalo malo i žalostiti 
zbog različitih kušnja: da prokušanost vaše vjere - dragocjenija od 
propadljivog zlata, koje se ipak u vatri kuša - stekne hvalu, slavu i 
čast o objavljenju Isusa Krista.” 1 Pet. 1:16
Ovim riječima Bog nas ohrabruje da se radujemo pred njim u 
slavljenju, da mu zahvaljujemo u štovanju i da bez prestanka 
molimo. To je izbor bez obzira na okolnosti.
Slavljenje Boga riječima, pjesmama i glazbalima jedno je od 
najmoćnijih oružja za pobjedu nevolja i moćna ekspresija 
i manifestacija Božje sile i moći nad našim neprijateljima ... 
[nastavlja se]

Lester Sumrall - ŽIVJETI VIZIJU
Dr. Lester Sumrall bio je pisac, učitelj, 
misionar, evangelizator, pastor. 
Donoseći Evanđelje u mnoge dijelove 
svijeta cijeloga života neumorno je 
radio na ispunjenju Kristova poslanja. 
Napisao je više od sto trideset knjiga.

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  

e-mail: info@okknjizara.com 
tel. 01/6159-068

PREPORUČAMO KNjIGU
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SUSRET S BIBLIJOM
AUTORICA: Paola Starčić, Zagreb

BIBLIJABIBLIJA

“Svatko tko sluša ove moje riječi i izvršava ih 
može se usporediti s mudrim čovjekom koji 
svoju kuću sagradi na litici.” Matej 7:24

Moja prva sjećanja na Bibliju vezana su uz jednu veliku, 
debelu, crnu knjigu tvrdog uveza. Stajala je na višim 
dijelovima police za knjige, i samo bi se jednom 

godišnje, kada prema Rimokatoličkoj tradiciji svećenik dolazi 
blagosloviti kuću, svečano stavljala na stol i tako postajala vidljivi 
predmet u našem domu. Ta nezgrapna, crna knjiga uopće mi 
nije izgledala privlačno. Već kao dijete sam mislila da je nikada 
neću pročitati. Djelovala mi je daleko, neosobno, nezanimljivo…
Kako je vrijeme prolazilo, dolazila sam u prilike u kojima su se 
spominjali navodi i citati iz Biblije. Čak sam bila u jednoj maloj 
molitvenoj grupi, također u sklopu Rimokatoličke crkve, gdje 
smo zajedno čitali dijelove Novog Zavjeta i nastojali ih razumjeti. 
Ja nisam razumjela ništa. Trudila sam se, ali kao da sadržaj tog 
svetog štiva nije dopirao do mene. Poruka mi je bila skrivena. 
Nisam čula nikakav glas.
Sve dok na moj put nisu došli učenici Isusa Krista – biblijski kršćani 
i praktični vjernici. Na moja pitanja davali su mi odgovore i svoje 
stavove potvrđivali biblijskim stihovima. Njihove Biblije bile su 
izlizane i raščupane knjige, odlomaka obojanih raznovrsnim 
bojama, sa sićušnim komentarima pisanim rukom. Biblije koje 
su koristili izgledale su blisko, osobno, i u meni su izazivale 
radoznalost. Ti vatreni ljudi velike ljubavi prema Bogu i Njegovoj 
Riječi, svjedočili su mi o tome kako je Bog živ i stvaran, i kako se 
i danas objavljuje ljudima po Isusu i Njegovoj Riječi. Odjednom, 
i ja sam htjela zaviriti u tu knjigu. Htjela sam upoznati Boga, čuti 
što On govori. Poželjela sam da mi Isus postane stvaran kao što 
je to bio ovim Njegovim sljedbenicima i da promijeni moj život 
kao što je promijenio njihove živote.
Poklonili su mi džepno izdanje Evanđelja po Ivanu i uputili me da 
najprije započnem s tim dijelom Novog Zavjeta, odnosno Biblije. 
I tako sam, s velikom željom da čujem i vidim Boga u sadržaju te 
knjižice, počela čitati. Nastojala sam razumjeti, ali još uvijek mi je 
ta riječ bila daleka. Nije mi bilo jasno u čemu je razlika između 
mene i njih – zašto je njima Isus tako stvaran i Njegova Riječ tako 
bliska, a meni nije.

Odgovor na ta pitanja dobila sam nakon što sam s jednim 
prijateljem molila jednostavnu molitvu kojom sam predala svoj 
život Isusu i pozvala Ga da bude moj Spasitelj. Riječi molitve bile 
su na temelju biblijskih odlomaka: „Isuse, vjerujem da si umro 
na Križu za moje grijehe i treći dan uskrsnuo od mrtvih da me 
opravdaš pred Bogom. Predajem Ti svoj život i priznajem da si 
moj Spasitelj i moj Gospodin.“
Očekivala sam dramatične duhovne doživljaje, ali ništa takvo 
nije se dogodilo. Pomalo razočarana otišla sam svojoj kući. Činilo 
mi se kao da je sve ostalo isto, dok nisam otvorila svoju Bibliju…
Odjednom, Riječ je preda mnom oživjela! Imala sam osjećaj kao 
da su mi se oči doslovno otvorile i sada mogu vidjeti! Redci koje 
sam čitala davali su odgovore na moja neizrečena unutarnja 
pitanja! Isus mi je postao stvaran – Njegove Riječi, narav, lik! 
Mislila sam da ću od radosti iskočiti iz svoje kože! I ja sam iskusila 
ono što sam vidjela u Isusovim učenicima! Biblija je oživjela i ja 
sam počela upoznavati Boga kroz Njegovu Riječ. Također sam 
počela upoznavati i sebe na nov način i shvaćati što trebam 
mijenjati - kako svoje misli i stavove uskladiti s Božjim.
I danas, avantura istraživanja Biblije još uvijek traje. Nije svaki put 
spektakularno, ali čitam sa stavom srca da želim upoznati Boga 
kroz Njegovu Riječ. Tražim Njegovu volju i uvijek nešto osobno 
primim u prilikama kroz koje prolazim: odgovore na pitanja, 
savjet, usmjerenje, utjehu i ohrabrenje.
Bog je stvaran i On danas govori. U Bibliji su zapisane riječi 
poslane tebi i namijenjene za ostvarenje tvog života. Isus je 
Vrata koja vode u tu stvarnost života s Bogom. Možda te od 
te stvarnosti dijeli samo jedna mala, ali iskrena molitva iz srca. 
Danas je tvoj dan. Predaj život Isusu Kristu i dopusti Mu da te 
vodi svojim Duhom, da napoji tvoju žednu dušu i nahrani te 
svojom Riječju.
Želim ti Božji blagoslov!

DOBRA KNJIGA!!!
Sten Nilsson - KRVNI SAVEZ

Odlična knjiga koja ti može 
pomoći u razumijevanju 
Isusove žrtve na križu. Što je 
sve ostvareno kroz Njegovu 
smrt i koliko za nas znači 
Njegovo uskrsnuće.
Sten Nilsson, poznati 
metodistički pastor, misionar i 
propovjednik pomaže shvatiti 
s kolikom se ozbiljnošću Bog 
odnosi prema savezu kojeg 
je s nama sklopio kroz Isusa 
Krista. Autor na zanimljiv 

način slijedi crvenu nit saveza koja je središnja tema Biblije 
i koja povezuje Stari i Novi Zavjet. IZUZETNA KNJIGA!

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068
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GENERACIJA BUDUĆNOSTI
AUTORICA: Snježana Budanec, Zagreb

OBITELJSKI 
KUTAK

Biblijski sadržaji preneseni u priče za djecu, šaljivi prikazi 
biblijskih događaja, glazbena izdanja dječjih pjesama. 

Odlično za igru, pouku i dobru obiteljsku zabavu!

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

Vrijeme u kojem živimo je prolazno vrijeme u kojem 
niču različite generacije i svaka je karakteristična po 
jedinstvenim obilježjima. Oni koji se bave proučavanjem 

kultura i civilizacija tvrde da u današnje vrijeme nastupa 
instant generacija koja je okružena modernom tehnologijom, 
konzumerizmom, instant zadovoljstvima, instant informacijama, 
instant komunikacijom i instant zaradom. Stručnjaci tvrde 
da sposobnosti i mogućnosti koje posjeduje nova generacija 
daju naslutiti, da će iz takve generacije iznjedriti veliki broj 
budućih znanstvenika, istraživača, stručnjaka koji će uz pomoć 
tehnologije svijet oblikovati onako kako oni to žele. Za takvu 
generaciju koja živi u umreženom svijetu gdje brzi razvoj 
tehnologije omogućuje dostupnije informacije, a svijet nudi 
kao na dlanu, stručnjaci tvrde da će, u usporedbi s prethodnim 
generacijama, biti tolerantnija, otvorenija, solidarnija i spremnija 
prihvaćati različitosti. Dostupnost, lakoća otkrivanja i dobivanja 
informacija, upoznavanja i umrežavanja dobra je podloga za 
razvijanje svijesti o drugima, za širenje vidika, za shvaćanje 
multikulturalnog i otvorenog društva, kažu stručnjaci. 
No što to, zapravo, znači u ogledalu Božje Riječi?
Ako gledamo svoje domove realnim očima, djeca su danas 
izložena tehnologiji i raznoraznim uređajima uz pomoć kojih 
imaju brži i lakši pristup širokom spektru informacija koje mogu 
duhovno izrazito loše utjecati na djecu. Roditelji su prezaposleni 
ili žive svoj život, a djeci kupuju razne tehnološke igračke 
kako bi bili u rangu s drugom djecom ili u toku s tehnološkim 
postignućima. Današnje vrijeme stavlja roditelje pod pritisak i 
diktira im da u svoju djecu ulažu što više materijalno, financijski 
i tehnološki, kako bi njihova budućnost bila zadovoljavajuća, 
financijski i materijalno osigurana. Stoga mnoga djeca već vrlo 
rano imaju mobitel, televizor u svojoj sobi, uređaj za igranje 
igrica, pristup Internetu, profile na društvenim mrežama, 
Youtube kanal i sl. Roditelji upadaju u zamku razvitka i napretka 
svog djeteta i izlažu ga svemu onome što djetetu može u krivom 
smjeru oblikovati razmišljanje, stavove, vjerovanje, karakter i 
budućnost. Riječ Božja kaže da „Narod gine jer nema znanja“ 
(Hošea 4:6). Danas imamo napretek svjetskog znanja što izvire iz 
svih mogućih uređaja koji su poput pupčane vrpce povezana s 
našom djecom i „hrane“ ih svjetskim znanjem. No znanje na koje 
nas Bog poziva je znanje o Njegovoj volji, a koje se nalazi u Bibliji. 
Roditelji imaju veliku odgovornost ne praviti kompromis sa 
znanjem ovoga svijeta, već izgrađivati svoje dijete Božjom Riječju. 
Upravo Biblija spominje da će u posljednja vremena ‘‘Ljudi biti 
samoživi, lakomi, umišljeni, oholi, psovači, nepokorni roditeljima, 
nezahvalni, bezvjernici, bez ljubavi, nepomirljivi, klevetnici, 
razuzdani, neotesani, neprijatelji dobra, izdajnici, naprasiti, bahati, 

ljubitelji požude umjesto ljubitelji Boga. Oni će sačuvati vanjski 
oblik pobožnosti iako su se odrekli njezine sile“ (2. Timoteju 3:1-
5). Da bi se pojavila takva generacija potrebna je velika količina 
dostupnog znanja i informacija o odgoju, životu i duhovnosti 
koje će ju oblikovati u takve ljude, a današnja tehnologija to 
upravo i omogućuje. I sama sam kao roditelj bila pod pritiskom 
svih tih modernih uređaja i dozvolila sam puno toga svojoj 
djeci. No umjesto napretka u djeci sam vidjela navedene stihove 
koji govore o bezbožnoj generaciji. Ugasimo uređaje svijeta 
koji u našu djecu „trpaju“ znanje koje nije od Boga! Birajmo i 
kontrolirajmo sadržaje koje će naša djeca gledati! Promatrajmo 
svoju djecu i njihove darove, razgovarajmo, igrajmo se s njima i 
družimo se, molimo za njih i s njima, čitajmo im odabrana štiva i 
s njima gledajmo odabrane i edukativne crtiće i emisije! Čitajmo 
zajedno Riječ Božju i upućujmo ih na to da svijet prolazi, a Bog 
ostaje „Isti jučer, danas i zauvijek“! Samo tako ćemo vidjeti silnu 
Božju generaciju opremljenu za Božje djelo.

             NAŠA PREPORUKA
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praktičan teen
ČUVAJ SVOJE SRCE
AUTORICA: Branka Menalo. Zagreb
‘‘A iznad svega, čuvaj svoje srce, jer iz njega izvire život.“ Izreke 4:23
Iznad svega… što je to iznad svega? Iznad svega što sam 
proživjela i iznad svega što znam? Iznad trenutne povrede? 
Iznad svih mojih spoznaja o životu? Kolika je dubina ovih par 
riječi? 
Nije bez razloga rečeno ‘‘iznad svega“. Razmišljam i pitam se 
koliko mi stvarno razumijemo ovo ‘‘iznad svega“?
Uvijek se dogodi neka nova situacija. Netko nešto kaže. Učini 
nam nešto što nam ne odgovara. Rekli su nešto što i nije baš 
istina. Netko tko je bio visoko u našim očima, razočara nas. 
Osjetimo povredu, odbačenost, strah, brigu. Jer sve se događa 
u odnosima. Odjednom je cijeli svijet protiv nas. Tako brzo 
zaboravimo na Riječ, na Duha Svetog, na svetost i posvećenje, 
na ljubav, strpljivo podnošenje… Zaboravimo da iznad svega, 
iznad svake situacije, sveg znanja kojeg imamo, nismo imuni 
na odnose. A odnosi su osnova čovjekova života, jer bez njih 
ne možemo. U njima se događa kompleksan splet naših misli, 
emocija, duhovnog znanja, borba protiv tjelesnosti, želja da 
ugodimo Bogu i donesemo ispravne odluke u kojima bi trebali 
čuvati svoje srce i sačuvati ga čistim.
Što smo zadnje čuvali? Jesmo li odradili posao kako treba? 
Znamo li čuvati? Čuvati znači ne dopustiti da neprijatelj priđe 
bliže. Psi koji čuvaju dvorište, neće dopustiti da netko priđe 
bliže. Trčat će lijevo, desno i lajati. Neće se povući sve dok 
onaj tko prilazi s nekom namjerom ne ode. Oni svima daju do 
znanja: ‘‘Ovdje ja čuvam“. 
Tako i mi trebamo čuvati svoje srce da mu se ne približi nikakva 
laž i povreda. Čak i kada nam je lijepo i uživamo u nekom 
odnosu, neprijatelj može zasijati sjeme prevare, koje će kasnije 
donijeti veliku štetu. I najmanja strelica zloga ima namjeru 
uništiti. Kako je prepoznati? Treba slušati glas Duha Svetog i 
poznavati Riječ Božju. Potrebno je savjetovati se sa starijim i 
zrelijim vjernikom.
Srce je važno za našeg Gospodina, zato je najveća meta 
neprijatelju koji zna da, kada njega zagadi, može činiti u našim 
životima što god poželi. Kada je srce ranjeno iz njega više ne 
može izvirati život kojeg nam je Isus dao po svome Svetom 
Duhu. Možemo postati ‘‘otrovni“ i tada svojim ponašanjem 
povrjeđujemo druge.
Iznad svega, što god da ti se dogodi, čak i da si ti u pravu, nemoj 
zaboraviti da je naš nebeski Tatica u kontroli i da On nikada ne 
spava. Prepusti njemu svoju povredu i bol i On će te provesti 
kroz teško razdoblje. Ne dopusti da te neprijatelj odvede u 
gorčinu i neopraštanje. I još jedan savjet: molitva. Moli za 
onoga koji te je povrijedio. Naš Tata to čeka i voli. Ako se radi o 
bratu ili možda sestri u Kristu, možeš se ovako pomoliti: ‘‘Oče, 
ti si u kontroli. Ti znaš više od mene. Ja opraštam i otpuštam, 
blagoslivljam. Molim tvoju volju. Neću dopustiti da me đavo 
laže u vezi moga brata ili moje sestre. Mi smo tvoja djeca i ti si 
naš Otac, odgajaj nas. Ja ti se predajem. Molim te za tvoj mir i 
ljubav.“
Kada tako molimo, naš se Otac pokreće, a neprijatelj mora otići. 
To je način da sačuvamo svoje srce, a život onda nastavlja teći 
iz njega. Ne zaboravi: IZNAD SVEGA, čuvaj svoje srce! 

CD album grupe EMET FLARE - VRIJEME JE

01. Pokreni se  02. Vrijeme je
03. Slavi Ga  04. On živi
05. Žetva                 06. Dokaz ljubavi
07. Moj dom je nebo  08. Srce puno smijeha 
09. Antirecesijska      10. Nije me sram

NARUČITE SVOJE PRIMJERKE!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

GLAZBENA PREPORUKA

EMOCIJE
AUTOR: Lovro Mihajlović, Osijek 
Vjera u Isusa Krista ne gradi se na emocijama. Duh Sveti nije 
emocija. Kada plačeš, to ne mora značiti da Duh Sveti djeluje. 
Kada ništa ne osjećaš, to ne mora značiti da nešto nije u redu 
s tobom. Svijet nije definiran našim osjećajima, kao što ni Bog 
nije definiran našim osjećajima. Bog je puno više od toga.
Nemojte me krivo shvatiti, nije loše biti emotivan. Ali želim 
reći da ne dopustite emocijama da određuju vas i ono što je 
oko vas. Pitajte Boga što On misli, a ne emocije – one će uvijek 
napraviti dramu. Osoba čiji je život vođen emocijama nalazi se 
u najbržem i najstrašnijem vlakiću u zabavnom parku. Stalno 
je gore, dolje, lijevo, desno… U početku je zabavno, ali kasnije 
dolaze mučnina i vrtoglavica. Toj je osobi zamagljen vid zbog 
velike brzine kretanja.
Upravo zbog toga nas emocije često mogu prevariti i dati nam 
krivu sliku. Ako se osjećaš povrijeđeno, ne znači uvijek da si s 
pravom povrijeđen. Ako se osjećaš usamljeno, ne mora značiti 
da to stvarno i jesi. Ne dopusti emocijama da formiraju istinu. 
Isus je Istina, i to je ono što Bog kaže. Možda osjećaš krivnju ili 
tugu, radost ili usamljenost. Bez obzira kako se osjećaš, postoji 
nepromjenjiva činjenica tko si ti u Isusu. Bog ti je u Isusu dao 
sve. SVE! Povjeruj u to! Nije riječ o nekom robotskom životu bez 
emocije, već o životu u kojem ovisiš o Bogu i samo o Njemu, 
a svoje emocije koristiš za Njega. I da, teško je oduprijeti se 
osjećajima, pogotovo kad si duboko utopljen u njima. Ali, bez 
obzira na sve, pogledaj što Bog kaže o tebi, i vjeruj u to. Samo 
ćeš tada živjeti u punini.  



14 Riječ Života   z listopad, 2020. Želite li donacijom potpomoći ovaj časopis, svoj prilog možete uplatiti na račun: 
Savez Crkava ‘‘Riječ Života’’, IBAN: HR28 2402 0061 1004 1020 4, poziv na broj: 321

 

kruhovi i ribe

Bog pomaže siromašnima
AUTORICA: Marija Alić, Zagreb

Siromaha iz prašine podiže, prosjaka iz gnojišta izvlači, 
da ih postavi među knezove i uređuje da oni baštine 
prijestolje slave. Jer Gospodnji su stupovi zemlje i na 
njih je postavio svijet. 1.Sam 2:8-9

Prije nekog vremena ovi su me stihovi silno obradovali 
i blagoslovili. Otkrivaju nam nešto o Bogu, djelić Božje 
dobrote i milosti. 

U 1. Samuelovoj knjizi na samom početku možemo pročitati 
priču o jednoj “običnoj” ženi koja se zvala Hana. Imala je veliki 
problem i veliku potrebu u životu (kao i većina ljudi, svatko od 
nas se susreće sa životnim izazovima i problemima).
Hana je trebala odgovor da riješi svoj problem i obratila se na 
pravu adresu: išla je Tvorcu i Stvoritelju svega! Ponizila se pred 
Bogom i tražila je rješenje od Njega, iskrena i ponizna srca. Bog 
je zatim odgovorio na njezinu molitvu!
Hana je bila silno zahvalna, a njena zahvala je zauvijek zapisana 
u Bibliji. Ona svojim riječima kroz molitvu objavljuje neka od 
Božjih djela. Bog je onaj koji: Siromaha iz prašine podiže, prosjaka 
iz gnojišta izvlači, da ih postavi među knezove i uređuje da oni 
baštine prijestolje slave. 
U Novom Zavjetu čitamo da je Evanđelje radosna vijest, upućena 
siromasima! 
Koja bi vijest za jednog siromaha bila radosna? Možda da je 
dobro biti siromašan? Ili da će zauvijek ostati siromašan? Ili, 
možda, da će ga Bog izvući iz siromaštva i postaviti među 
“knezove”, odnosno bogate i ugledne ljude? Kada bismo pitali 
nekog siromaha, mislim da bi od svih ponuđenih odgovora 
ovaj zadnji bio radosna vijest za njega! I Hana svojom zahvalom 
potvrđuje da je Bog upravo takav i da je to ono što On čini!
Dragi čitatelju, Bogu je stalo do svakog područja naših života, pa 
i do toga da imamo sasvim dovoljno svega, i još i viška za pomoć 
drugima. Ako si u financijskoj potrebi vjeruj Bogu, potraži Njega 
svim srcem, kao i Hana, i znaj da je Bogu sve moguće!

NAJAVLJUJEMONAJAVLJUJEMO: NOVI CIKLUS EMISIJA OD RUJNA

UGRADI SE U TIJELO KRISTOVO
AUTOR: Dr. John Polis
Bi li se složio sa mnom da je puno teže srušiti čitavu zgradu 
negoli izbiti samo jednu ciglu? Naravno da jest. U Efežanima 
4:15,16 apostol Pavao piše:
„U svemu uzrastimo u njega koji je glava, Krist, od kojega sve 
tijelo skladno povezano i čvrsto spojeno svakovrsnim zglobom 
opskrbe, prema djelotvornosti primjerenoj svakom pojedinom 
udu, ostvaruje rast tijela za izgradnju samoga sebe u ljubavi“ 
(prijevod GBV i Živa riječ).
Prijevod New Living kaže:
„On čini da se čitavo tijelo savršeno uklapa. Dok svaki dio vrši 
svoj poseban zadatak, on pomaže ostalim dijelovima da rastu, 
kako bi čitavo tijelo bilo zdravo, raslo i bilo ispunjeno ljubavlju“ 
(Efežanima 4:16, NLT).
Ovo je princip kraljevstva: trebamo nadići brigu o svom osobnom 
rastu te razmišljati o rastu čitavog tijela. Vidiš, možeš živjeti 
bez crkve i ostatka tijela Kristovog, no to je vrlo egocentrično, 
suprotno onome što kršćanstvo predstavlja. Kršćanstvo se 
radi o životu na korist drugih ljudi kao što je Krist živio, te se, 
kada pronađemo svoje mjesto, uklopimo u tijelo. Čineći tako, 
shvatimo da nam je Bog dao nešto za podijeliti za cjelokupni rast 
tijela, za njegovu izgradnju u ljubavi.
NE RADI SE VIŠE SAMO O MENI
Ja ne dolazim u crkvu samo zbog sebe, već i zbog svih drugih. 
Dolazim jer imam nešto za podijeliti što će pridonijeti rastu 
tijela. Zbog toga je članstvo u crkvi toliko važno. Kada odlučuješ 
o pripadanju crkvi, ti praviš predanje i savez da koristiš svoje 
talente, svoje vrijeme i svoje blago kao pomoć tijelu da raste. 
Pripadnost crkvi kaže: „Bog me ovdje pozvao, jer imam nešto za 
dati što tijelu treba za njegov rast.“ Ako trebam biti u određenoj 
crkvi, no ne priključim se, to otežava rast tog lokalnog tijela. Vidiš 
li to u stihovima u Efežanima 4?
SVI RASTEMO ZAJEDNO
Kada postaneš dio tijela, postaneš jak i tijelo se ojača. Zašto? Zbog 
toga što ne stojiš sam, već si okružen silom, moći, darovima i 
pomazanjem drugih ljudi oko tebe. Kao što je ranije spomenuto, 
puno je lakše izbiti ciglu negoli srušiti cijelu zgradu.
Vrlo rijetko ćeš vidjeti ljude koji su uistinu povezani s tijelom 
Kristovim, koji primaju od darova drugih i dijele od milosti koju 
je Bog njima dao, da su izbačeni sa svoje pozicije. Pronađi svoje 
mjesto u tijelu Kristovom, jer ti trebaš tijelo i tijelo treba tebe. 
Ako si dio tijela, to te učvršćuje. Trebamo pronaći mjesto na koje 
se uklapamo i početi dijeliti ono što nam je Bog dao.
Izvor: https://johnpolisblog.wordpress.com/
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List ‘‘RIJEČ ŽIVOTA’’ je besplatni 
tromjesečnik u izdanju ‘‘Saveza Crkava 
Riječ Života’’ koji donosi raznolike teme i 
razmatra sadržaje na temelju biblijskog 
nauka. Vjerujemo da je Biblija Božja 
Riječ i stoga vrhovni autoritet za pitanja 
vjere.
Ako želite primati ovaj list na svoju 
kućnu adresu možete nam se javiti i 
poslati podatke za dostavu poštom.
list.rijeczivota@gmail.com

Riječ Života
broj 10, rujan, 2016.

Od najmanjega postat će tisuća, od neznatnoga moćan narod.

Besplatni primjerak,

www.rijeczivota.hr
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DOBRI LJUDI

Prava katolička vjera
Politički 
KOMENTAR

Deset ZAPOVIJEDI
OBITELJSKI 
kutak

TEEN’S 
kako 
prepoznati
lažne
prijatelje
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OSLOBOĐENJE od 
straha i tjeskobe

PONUDA KNJIGA I GLAZBE

CIJELU JE NOĆ
AUTORICA: 
Vesna Gusić, Osijek

Cijelu je noć 
moja duša ležala 
okrenuta zidu,
kao zarobljenik u
dobro čuvanoj tamnici
bez tamničara.

Kada se prva svjetlost
pojavila našla ju je
kako čvrsto spava.
Zastala je na trenutak,
Iznenađena
(samo čudo može
iznenaditi svjetlost):

Naizgled u snu, 
moja je duša
povjerljivo razgovarala
sa samim Svjetlom.
Ono je isijavalo toplinu i
svjetlost je začuđeno gledala 
kako Svjetlo topi zid tamnice.

To je bilo posljednje čega se sjeća
kad ju je malo kasnije Dan našao
kako neizrecivo mirno kleči pred
nekim starim, zahrđalim rešetkama.

OK KNJIŽARA nudi sadržaje za sve generacije! 
Potražite na našim stranicama nešto za sebe, 
prijatelje ili djecu. Odaberite knjigu, CD ili DVD 
i promijenite svoj život... i to na bolje!

PREGLEDAJ KATALOG, PIŠI NAM, NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

Entuzijastična grupa prijatelja, glazbenika i pjevača priredili su 
raznolik glazbeni sadržaj kroz deset pjesama na ovom albumu.
Album BAPTIZO predstavlja duhovnu glazbu kao ljubavno 
iskustvo u odnosu na Boga, ali isto tako i zabavni izraz pjesama 
koje razveseljavaju i obogaćuju dušu. Uz devet pjesama duhovne 
tematike posebnost sadržaja ovog albuma čini i bonus ljubavna 
pjesma – JEDINA.

01. KADA BOG GOVORI 
02. BOŽIĆNI BLUES
03. TI SI MOĆAN   
04. TEBE ČEKAM JA
05. PJESMA JANJETU  
06. DOBAR SI   
07. ALFA I OMEGA  
08. BAPTIZO 
09. STIJENA I ZAKLON   
10. JEDINA (BONUS LJUBAVNA PJESMA)

GLAZBENA PREPORUKA

NARUČITE SVOJE PRIMJERKE!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

LIST ‘‘RIJEČ ŽIVOTA’’

Glazbeni album NOVO NASTAJE 
plod je suradnje ljudi različitih 
pozadina i nacija koji su zajedno 
ostvarili ovaj projekt. Album 
sadrži kombinaciju obožavanja, 
objavljivanja i molitve.
‘‘Vjerujemo da naša regija ima 
velik potencijal i da Bog, usred 
duhovne pustoši i tame želi 
donijeti svjetlo i život. Bog čeka 

na one koji će pjesmom probuditi pustinju. Vjerujući da je moguće 
slijediti Duha Svetog koji može sve to objediniti u jednoj dinamici, 
nismo željeli zaustavljati pjesme, već smo dopustili da rijeka 
slavljenja teče s Božjeg trona. Naša je želja i molitva da cijela nacija 
kroz ovakve projekte doživi dinamiku probuđenja, Božje obnove, 
zajedništva i ljubavi, te zajedno s nama uskoči u rijeku Duha. 
Zahvalni smo prijateljima iz Amerike koji su osjetili naše srce za ovu 
regiju i zajedno s nama iznijeli ovaj projekt.’’

NARUČITE SVOJE PRIMJERKE!
www.slijedisusa.com  e-mail: rijeczivotapula@gmail.com
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Slavonski Brod

Zagreb

Pula

Sisak

Split

Varaždin

Bjelovar

Dubrovnik

Osijek

Vlaška 88/1 (Laginjina 11) 
četvrtkom u 19 i nedjeljom od 10 sati  
tel. 2911 942

Keršovanijeva 23
nedjeljom od 10 i 11.30 sati
tel. 091 7342 496
(Opatija, Rovinj - informacije na 
telefon)

Radićeva 19a   
srijedom od 19 
i nedjeljom od 18 sati
tel. 091 3911 946

Čajkovica nova 3a
srijedom od 19 
i nedjeljom od 1o sati
tel. 091 515 8446

A. Šenoe 24 
subota od 18 sati
tel. 095 272 7774

Rimska 24 (Prva ulica) 
nedjeljom od 10 sati
tel. 091 5582 518

Šibenska 9
četvrtkom od 19
i nedjeljom od 10 sati
tel. 091 5001 214

Sajmište 12
subotom od 18 sati
tel. 095 9146 850

Sve informacije možete saznati u uredništvu lista ako nazovete na broj telefona 01 2911 942 ili pišite na mail: list.rijeczivota@gmail.com

u Šibeniku i Zadru (nazovite!)

D O B R O  D O Š L I !                               D O B R O  D O Š L I !

Stjepana Radića 104
          nedjeljom od 18 sati
            tel. 091 25 33 924

            

Križevci
Petra Preradovića 12
subotom od 19 sati
tel. 097 6145 124

Želite li donacijom potpomoći ovaj časopis, svoj prilog možete uplatiti na račun: Savez Crkava ‘‘Riječ Života’’, IBAN: HR28 2402 0061 1004 1020 4, poziv na broj: 321


